



RMC ALUMNI ASSOCIATION INC **L'ASSOCIATION DES ANCIEN(NE)S DES CMR**

Dharminderpal (Pal) Mann, CD, FCSSE, ICD.D., P.Eng., (B.Eng (Civil) (RRMC/RMC 1987), Masters of Defence Studies (RMC 2005)) is the CEO & Registrar of Engineers Nova Scotia, the province's regulatory body for professional engineers. He is a retired army engineer officer who served in the Regular Force from 1983 to 2015. He served in various capacities with two field force Combat Engineering Regiments (Lahr, FRG and Chilliwack, BC/Edmonton, AB), the Reserve Force (Calgary, AB), Strategic Army Staff (NDHQ Ottawa), UK Joint Headquarters (Northwood, UK), and with the Army Doctrine and Training Command as a staff officer, as Commandant of the Military Engineering School (Oromocto, NB), and as an Instructor and the Dean at the Army Staff College (Kington ON). He completed two operational tours to the Balkans – Op Harmony 1992 with the United Nations, and SFOR 1997 with NATO.

Upon retirement from the Army, he continued with public service, transitioning to roles with organizations responsible for regulating the practice of engineering within their jurisdictions. With the Association of Professional Engineers and Geoscientists of Alberta, after serving as the Director of Corporate Services responsible for IT, HR, and Finance for the organization, he moved into the role of Director of Professional Practice, responsible for continuing professional development, developing practice standards and guidelines, and professional auditing of both individuals and engineering and geoscience companies. In 2020, he was appointed the CEO & Registrar of Engineers Nova Scotia, responsible to the an elected Council to lead the organization to license registrants who are qualified and competent, assisting them to fulfill their obligations to practice engineering in the best interests of the public, and to guide the organization towards achieving its vision of a safe and sustainable Nova Scotia protected by accessible, progressive and trusted regulation of the engineering profession Pal has been a member of the RMCAA Board since October 2024, and serves on the A&P Committee, the AE Committee, and is the Board Liaison with the RMC MC.

Dharminderpal (Pal) Mann, CD, FCSSE, IAS.A, P.Eng., (B.Eng [génie civil]), (Collège militaire Royal Roads/CMR 1987), maîtrise en études de la défense (CMR 2005), est chef de la direction et secrétaire général d'Engineers Nova Scotia, l'organisme de réglementation des ingénieurs professionnels de la province. Officier du génie à la retraite, il a servi dans la Force régulière de 1983 à 2015. Il a occupé différents postes au sein de deux régiments d'ingénieurs de combat (LAHR, groupe de réparation avancé et Chilliwack, Colombie-Britannique et Edmonton, Alberta), de la Force de réserve (Calgary, Alberta), de l'état-major stratégique des armées (Quartier général de la Défense nationale, Ottawa) et du quartier général interarmées du Royaume-Uni (Northwood, Royaume-Uni). Il a également été officier d'état-major au Centre de doctrine et d'instruction de l'Armée canadienne, commandant à l'École de génie militaire (Oromocto, Nouveau-Brunswick) ainsi qu'instructeur et doyen au Collège d'état-major (Kingston Ontario). Il

a effectué deux missions dans les Balkans – dans le cadre de l’opération Harmony en 1992 avec les Nations Unies et au sein de la Force de stabilisation (SFOR) en 1997 avec l’Organisation du Traité de l’Atlantique Nord (OTAN).

Après avoir pris sa retraite de l’armée, M. Mann est demeuré dans la fonction publique, occupant divers postes au sein d’organismes responsables de la réglementation de la profession d’ingénieur dans leur autorité compétente respective. À l’Association of Professional Engineers and Geoscientists of Alberta, il a occupé le poste de directeur des services généraux, responsable des services informatiques, des ressources humaines et des finances. Ensuite, il a été directeur des pratiques professionnelles, responsable de la continuité du perfectionnement professionnel, de l’élaboration de normes et de lignes directrices de pratique et de la vérification professionnelle des personnes et entreprises œuvrant dans les domaines du génie et des géosciences. En 2020, il a été nommé chef de la direction et secrétaire général d’Engineers Nova Scotia, responsable devant un conseil élu de diriger les activités de l’organisme liées à la délivrance de permis aux candidats compétents, d’aider ces ingénieurs agréés à remplir leur obligation d’exercer l’ingénierie dans l’intérêt supérieur de la population, et d’aider l’organisme à réaliser sa mission, soit celle de créer une Nouvelle-Écosse durable et sécuritaire, protégée par une réglementation fiable, progressive et accessible de la profession d’ingénieur. M. Mann est membre du conseil d’administration de l’Association des ancien(ne)s des CMR depuis octobre 2024. Il siège au comité de défense des intérêts et de promotion ainsi qu’au comité d’engagement des ancien(ne)s, en plus d’assurer la liaison entre le conseil et la Société du Musée des Collèges militaires royaux (SMCMR).